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Protokół Nr 10/15 
z obrad X Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego V kadencji  

odbytej w dniu 10 września 2015 r. 
w sali 145 Kujawsko – Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego  

w Bydgoszczy 
 
 
1. Obrady X Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego o godz. 10.00 otworzył Przewodniczący 

Zenon Rydelski, który powitał wszystkich Radnych i przybyłych gości. Na podstawie 
listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu) Przewodniczący stwierdził quorum, a tym 
samym prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 22 Radnych.  

 
2. Przewodniczący Rady przedstawił Radnym porządek obrad X Sesji Rady Powiatu 

Bydgoskiego (projekt z 28 sierpnia 2015r.), który następnie został w głosowaniu przyjęty 
stosunkiem głosów: 21 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się (załącznik nr 2 do protokołu) 

 
3. Radny Romuald Góralczyk zgłosił poprawkę do protokołu z poprzedniej sesji polegającą 

na korekcie nazwy miejscowości w pkt 22 z „Kozieńcu”  na „Kozielcu”. Następnie Radni 
przyjęli Protokół Nr 9/15 z  obrad IX Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego w dniu 18 czerwca 
2015r. stosunkiem głosów: 22 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujący się. 
 

4. W dalszej części obrad nastąpiło uroczyste wręczenie brązowych odznak Ministra Sportu  
i Turystyki „Za zasługi dla sportu” oraz honorowych odznak Ministra Kultury  
i Dziedzictwa Narodowego „Zasłużony dla Kultury Polskiej”. Wyróżnienia otrzymali pan 
Włodzimierz Czerwiński (gm. Koronowo), pan Czesław Musialik (gm. Dobrcz), pani 
Magdalena Sztejka (gm. Osielsko), pan Grzegorz Myk (gm. Koronowo) i pan Zbigniew 
Sielicki (gm. Białe Błota). Ponadto pani Agnieszka Lewandowska (gm. Dobrcz) 
otrzymała dyplom Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego „Za zasługi  
w upowszechnianiu kultury i czytelnictwa”. 

Następnie Przewodniczący Rady ogłosił przerwę, która trwała od godz. 10.30 do godz. 
10.43. 
 

5. Przewodniczący Rady zaproponował, aby na funkcję Sekretarza Obrad powołać Radną 
Elżbietę Mojzesowicz, a do Komisji Wniosków Radnych: Leszka Kuziaka, Macieja 
Makowskiego i Małgorzatę Niedźwiedzką. Wszyscy Radni, wyrazili zgodę  
na kandydowanie. W wyniku głosowania wszystkie kandydatury zostały przez Radnych 
przyjęte stosunkiem głosów: 22 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 
6. Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu panu Wojciechowi Porzych – Staroście 

Bydgoskiemu, który przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał Rady i działalności 
Zarządu Powiatu Bydgoskiego (załącznik nr 3). Radni nie wnieśli uwag. 

 
7. W kolejnym punkcie porządku obrad, pani Grażyna Czepanko – Skarbnik Powiatu 

przedstawiła Radnym informację o stanie finansów Powiatu.  Dotychczas dochody 
Powiatu zrealizowane zostały w 65 % planu w tym: subwencja ogólna w 76%, udział  
w podatku dochodowym od osób fizycznych i prawnych w 62%, dotacje celowe  
od Wojewody Kujawsko – Pomorskiego na zadania zlecone w 61% i zadania własne  
w 49%, dotacje w ramach zawartych porozumień z j.s.t. w 26%, środki unijne w 49%,  
a dochody własne w 83%. Natomiast wydatki Powiatu związane są przede wszystkim  
z wypłatą wynagrodzeń i bieżącymi potrzebami, a realizacja wydatków majątkowych 
wzrosła z 13% na koniec półrocza do 27%. Powiat posiada płynność finansową, a wolne 
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środki lokowane są na lokatach bankowych. Radni nie wnieśli uwag do przestawionej 
informacji. 

 
 

8. Radny Andrzej Szmytka zgłosił pisemną interpelację w sprawie bieżącego utrzymania 
dróg (załącznik nr 4). 
Radny Maciej Makowski zapytał się, czy jest planowany przegląd ścieżek rowerowych 
oddanych przed rokiem do użytku? Starosta odpowiedział, że przed upływem gwarancji 
zostanie taki przegląd dokonany.  
Radna Anna Jakubowska zapytała się, co spowodowało opóźnienia w realizacji inwestycji 
drogowej na ul. Pomianowskiego i dlaczego dokonano zmian w projekcie na etapie 
wykonawstwa? Starosta wyjaśnił, że równocześnie Gmina prowadziła prace związane  
z wymianą kanalizacji deszczowej i wodociągowej, które się opóźniły. Ponadto  
w następstwie wysokich temperatur wytwórnia masy została zamknięta. Powyższe 
wpłynęło na przedłużenie terminu zakończenia inwestycji do końca września br. 
Natomiast zmiany w projekcie na etapie wykonawstwa są normalną praktyką. W tym 
konkretnym przypadku nie rodzą one dodatkowych kosztów dla Powiatu.  
Radny Tadeusz Zamłyński podziękował za realizację inwestycji drogowej Strzelce Górne 
– Gądecz i za organizowane przez Starostwo w ostatnim czasie imprezy tj. dożynki  czy 
uroczystość otwarcia roku szkolnego. 
Radna Elżbieta Wysocka zapytała się na jakim etapie jest włączenie Powiatu 
Bydgoskiego do Lokalnej Grupy Działania Trzy Doliny? Starosta wyjaśnił, że Zarząd 
Powiatu podjął stosowną uchwałę o wyznaczeniu reprezentanta i czeka na pierwsze 
posiedzenie. 
Radny Jacek Kruszyna, nawiązując do swoich wcześniejszych wystąpień w sprawie  
nieprzestrzegania przez użytkowników drogi powiatowej Solec Kujawski – Chrośna  
– Nowa Wieś Wielka znaku ograniczenia tonażu, zaapelował do Zarządu Powiatu  
o wystosowanie pisma do odpowiednich służb o zajęcie się tym problemem i wzmożenie 
kontroli. Starosta przypomniał, że w posiedzeniach Rady uczestniczył Komendant Policji, 
który z pewnością odnotował zgłaszane przez Radnego problemy. Nie mniej jednak 
zostanie wysłane stosowne pismo.  
Radny Jacek Kruszyna zgłosił interpelację w sprawie rozpoczęcia przygotowań  
do obchodów okrągłego jubileuszu odzyskania przez Polskę niepodległości 
przypadającego w 2018r. 

 
9. Informację  o stanie przygotowania szkół do rozpoczęcia roku szkolnego 2015/2016 oraz  

o wynikach naboru do klas pierwszych (załącznik nr 5) przedstawiła pani Maria Strąk  
– Dyrektor Powiatowego Centrum Zarządzania Oświatą, uzupełniając sprawozdanie  
o aktualne dane dotyczące naboru. Radni nie wnieśli uwag. 
  

10. Uchwała Nr 61/X/15 w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 
ponadgimnazjalnych oraz szkół specjalnych mających siedzibę na obszarze Powiatu 
Bydgoskiego (załącznik nr 6), po jej odczytaniu przez Przewodniczącego Rady przyjęta 
została w głosowaniu stosunkiem głosów: 22 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 
 

11. Uchwała Nr 62/X/ 15 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia rodzajów świadczeń oraz 
warunków i sposobu przyznawania środków finansowych przeznaczonych na pomoc 
zdrowotną dla nauczycieli, nauczycieli emerytów i rencistów lub nauczycieli 
pobierających świadczenia kompensacyjne ze szkół i placówek dla których organem 
prowadzącym jest Powiat Bydgoski (załącznik nr 7), po jej odczytaniu przez 
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Przewodniczącego Rady przyjęta została w głosowaniu stosunkiem głosów: 22 za,  
0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 
12. Uchwała Nr 63/X/15 w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji „Powiatowego 

Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Bydgoskiego na lata 2013 – 2016” (załącznik  
nr 8), po jej odczytaniu przez Przewodniczącego Rady przyjęta została  
w głosowaniu stosunkiem głosów: 22 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 
13. Uchwała Nr 64/X/15 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad i trybu udzielania 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych na obszarze Powiatu 
Bydgoskiego (załącznik nr 9), po jej odczytaniu przez Przewodniczącego Rady przyjęta 
została w głosowaniu stosunkiem głosów: 22 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 
14. Uchwała Nr 65/X/15 w sprawie udzielenia dotacji w 2015r. na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 
położonym na obszarze Powiatu Bydgoskiego (załącznik nr 10), po jej odczytaniu przez 
Przewodniczącego Rady przyjęta została w głosowaniu stosunkiem głosów: 22 za,  
0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 
15. Uchwała Nr 66/X/15 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie części 

nieruchomości położonej w Solcu Kujawskim (załącznik nr 11), po jej odczytaniu przez 
Przewodniczącego Rady przyjęta została w głosowaniu stosunkiem głosów: 22 za,  
0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 
16. Uchwała Nr 67/X/15 w sprawie wyrażenia zgody  na zbycie części nieruchomości 

położonej w Kotomierzu (załącznik nr 12), po jej odczytaniu przez Przewodniczącego 
Rady przyjęta została w głosowaniu stosunkiem głosów: 22 za, 0 przeciw  
i 0 wstrzymujących się. 

 
17. Uchwała Nr 68/X/15 zmieniająca uchwałę Nr 32/VII/15 Rady Powiatu Bydgoskiego  

z dnia 26 marca 2015r. w sprawie określenia zadań i podziału środków finansowych  
z PFRON na 2015r. (załącznik nr 13), po jej odczytaniu przez Przewodniczącego Rady 
przyjęta została w głosowaniu stosunkiem głosów: 22 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących 
się. 

 
18. Uchwała Nr 69/X/15 w sprawie udzielenia Województwu Kujawsko – Pomorskiemu 

pomocy finansowej na dofinansowanie inwestycji pn.: „Przebudowa drogi wojewódzkiej 
nr 551 w ciągu ulicy Bydgoskiej i Chełmińskiej w Dąbrowie Chełmińskiej oraz budowa 
ścieżki rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 551 na działkach ewidencyjnych 643/1, 
306/1 i 307/3” (załącznik nr 14), po jej odczytaniu przez Przewodniczącego Rady przyjęta 
została w głosowaniu stosunkiem głosów: 21 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 
19. Uchwała Nr 70/X/15 zmieniająca „Wieloletni Plan Inwestycyjny dla Rozwoju Powiatu  

Bydgoskiego” (załącznik nr 15), po jej odczytaniu przez Przewodniczącego Rady przyjęta 
została w głosowaniu stosunkiem głosów: 22 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 
 

20. Przed podjęciem kolejnej uchwały głos zabrała Skarżąca, która wyraziła opinię,  
Rada Powiatu nie jest organem kompetentnym do zajęcia stanowiska w jej sprawie tylko 
Starosta. Następnie uchwała Nr 71/X/15 w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora 
Zespołu Szkół Agro – Ekonomicznych w Karolewie (załącznik nr 16), po jej odczytaniu 
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przez Przewodniczącego Rady przyjęta została w głosowaniu stosunkiem głosów: 14 za,  
0 przeciw i 7 wstrzymujących się. 
 

21. Uchwała Nr 72/X/15 w sprawie wyrażenia opinii (pozytywnej) na temat nabycia przez 
Raben Polska Sp. z o.o. prawa własności nieruchomości, położonej w obrębie Lisi Ogon 
gm. Białe Błota (załącznik nr 17), po jej odczytaniu przez Przewodniczącego Rady 
przyjęta została w głosowaniu stosunkiem głosów: 22 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących 
się. 
Następnie Przewodniczący Rady ogłosił przerwę, która trwała od godz. 11.45 do godz. 
12.00. 
 

22. Sprawozdanie z dokonanych umorzeń, odroczeń lub rozkładania na raty należności 
pieniężnych dochodów Starostwa za okres I półrocza 2015r. (załącznik nr 18) przyjęte 
zostało bez uwag. 
 

23. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Bydgoskiego oraz o kształtowaniu 
się Wieloletniej Prognozy Finansowej za okres I półrocza 2015r. (załącznik nr 19) 
przyjęta została bez uwag. 
 

24. Uchwała Nr 73/X/15 zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową dla Powiatu 
Bydgoskiego na lata 2015 – 2025 (załącznik nr 20), po jej odczytaniu przez 
Przewodniczącego Rady przyjęta została w głosowaniu stosunkiem głosów: 22 za,  
0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 
 

25. Uchwała Nr 74/X/15 zmieniająca budżet Powiatu Bydgoskiego na rok 2015 (załącznik  
nr 21) po jej odczytaniu przez Przewodniczącego Rady przyjęta została w głosowaniu 
stosunkiem głosów: 22 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 
26. Radny Andrzej Szmytka zgłosił na piśmie wniosek w sprawie  równania drogi Łochowo  

– Zamość oraz wycinki drzew wzdłuż ul. Gminnej (załącznik nr 22). 
Radna Małgorzata Kaźmierczak nawiązując do problemu poruszanego na ostatnim 
posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Polityki Społecznej, zgłosiła wniosek  
w sprawie podjęcia działań mających na celu promocję szkół prowadzonych przez Powiat 
Bydgoski i podjęcia współpracy z władzami Miasta Bydgoszczy w sprawie  wspólnego 
naboru elektronicznego. Przekazała również prośbę dyrektorów szkół o rozpropagowanie 
oferty szkół w budynkach Starostwa Powiatowego. Pani Maria Strąk – Dyrektor 
Powiatowego Centrum Zarządzania Oświatą poinformowała, że podjęte zostaną działania 
rozszerzające promocję oferty szkół i zmierzające do wejścia szkół w nabór elektroniczny. 
Zaznaczyła jednocześnie, że mogą pojawić się problemy ze zintegrowaniem naboru  
z Miastem Bydgoszczą. Radny Piotr Kozłowski zapytał się, czy nie można promować 
kierunków szkół powiatowych w gimnazjach na terenie powiatu bydgoskiego  
i Bydgoszczy? Dyr. Maria Strąk wyjaśniła, że szkoły dość szeroko promują swoją ofertę  
i docierają z nią do uczniów gimnazjów. Na komisji dyrektorom szkół bardziej chodziło  
o to, aby docierać z ofertą również tam gdzie przebywają rodzice dzieci.  
Radny Jacek Kruszyna stwierdził, że każdorazowo przez podjęciem uchwały 
Przewodniczący zwraca się do Radnych z zapytaniem, czy mają jakieś uwagi. Radny 
uznał, że właściwym byłoby kierowanie tego pytania do Przewodniczących Komisji 
Rady. Wniosek Radnego wywołał dyskusję, w której głos zabrali Radni Piotr Kozłowski  
i Radosław Kempinski, którzy poparli apel Radnego oraz Radni Tadeusz Zamłyński, 
Maria Płotkowska i Starosta, którzy opowiedzieli się za dotychczasową formułą 
prowadzenia obrad. 
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Radny Maciej Makowski zgłosił wniosek w sprawie wystąpienia do Cegielnia Stopka  
Sp. z o.o.  z apelem o uprzątnięcie ze ścieżki rowerowej błota (gliny) po przewozie 
urobku do cegielni. Radny wniósł również o naprawienie podniszczonej przez korzenie 
drzew ścieżki rowerowej na odcinku ok. 15-20m na ulicy Al. Jana Pawła II. 
Przewodniczący Rady poinformował, że Radna Elżbieta Wysocka będzie startowała  
w  najbliższych wyborach parlamentarnych. Radna potwierdziła, że będzie kandydowała 
do Sejmu z listy PiS i poprosiła Radnych o wsparcie. Radni pogratulowali decyzji  
i życzyli sukcesu. 
Przewodniczący Rady przypomniał o terminie kolejnej sesji, który został wyznaczony  
na dzień 22 października br. 
Radna Żanetta Kaźmierczak podziękowała za pomoc Starostwa przy zorganizowaniu 
Mistrzostw Nordic – Walking, które odbyły się w sierpniu w Osielsku. 
 

27. Na większość interpelacji i zapytań Radnych odpowiedzi zostały udzielone w pierwszej 
części obrad.  

 
28. Sprawozdanie Komisji Wniosków stanowiące załącznik nr 23 do protokołu przedstawił 

Radny Leszek Kuziak. Komisja odnotowała wnioski zgłoszone przez: 
- Radnego Adama Szmytkę w sprawie bieżącego utrzymania dróg, który w następstwie 

głosowania został przyjęty stosunkiem głosów: 22 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 
- Radną Małgorzatę Kaźmierczak w sprawie promocji szkół. Radny Radosław Kempinski 

zwrócił uwagę, że wniosek o tej treści został już odnotowany przez Komisję Edukacji, 
Kultury, Sportu i Polityki Społecznej na ostatnim posiedzeniu. Radny Leszek Kuziak 
zaproponował zatem dopisanie zwrotu „zgodnie z wnioskiem Komisji Edukacji”.  
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty stosunkiem głosów: 22 za, 0 przeciw  
i 0 wstrzymujących się. 

- Radnego Jacka Kruszynę w sprawie zwracania się przez Przewodniczącego Rady  
do Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.  
W następstwie dyskusji w której udział wzięli  Radni Jacek Kruszyna, Roman Guździoł, 
Tadeusz Zamłyński i Starosta oraz opinii Radcy Prawnego wniosek został wykreślony  
ze sprawozdania Komisji Wniosków.  

- Radnego Macieja Makowskiego w sprawie wystąpienia do Cegielnia Stopka  
Sp. z o.o. i naprawy ścieżki. W następstwie wyjaśnień Starosty, Radny wycofał drugi  
ze swoich wniosków. Wniosek pierwszy w sprawie wystąpienia do Spółki z apelem  
o uprzątnięcie ścieżki został przyjęty w głosowaniu stosunkiem głosów: 22 za, 0 przeciw  
i 0 wstrzymujących się. 

 
29. Przed zakończeniem obrad, Przewodniczący Rady udzielił głosu pani Reginie 

Łukaszewicz wyznaczając jednocześnie czas 2 min. na wypowiedź. Pani Łukaszewicz 
stwierdziła, że jako przedstawiciel publiczności przysłuchujący się obradom nie 
dowiedziała się niczego na tematy, które ją interesowały najbardziej tj. na temat 
przygotowania szkół do nowego roku szkolnego, a z przyczyn losowych nie mogła 
niestety uczestniczyć w posiedzeniu Komisji Edukacji. Zwracając się do Rady stwierdziła, 
że Radni niebędący członkami Komisji Oświaty również nic nie wiedzą na ten temat.  
W tym miejscu Przewodniczący Rady poinformował, że nie ma potrzeby odczytywania 
informacji będącej przedmiotem obrad dzisiejszej sesji ponieważ jej treść została 
udostępniona w Biuletynie Informacji Publicznej. Pani Regina Łukaszewicz 
przypomniała, że w kwietniu br. złożyła wniosek o zorganizowanie spotkania z udziałem 
Komisji Rady, który nie został zrealizowany. Natomiast Komisja Rewizyjna zajmowała 
się jej skargą choć w pierwszej kolejności stanowisko powinien zająć Starosta i Zarząd,  
a dopiero w następstwie negatywnej odpowiedzi, Rada Powiatu.  Odniosła się również  
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do zmian organizacyjnych w Starostwie stwierdzając, że zlikwidowany Wydział Edukacji, 
pomimo zmian na stanowisku dyrektora, nigdy nie załatwił jej sprawy. Przewodniczący 
Rady przypomniał, że minął już czas na wypowiedź.  Pani Łukaszewicz kontynuowała 
jednak swoje wystąpienie. W tej sytuacji Przewodniczący Rady odebrał głos pani Reginie 
Łukaszewicz i w związku z wyczerpaniem porządku obrad zamknął obrady X Sesji Rady 
Powiatu Bydgoskiego V Kadencji o godz. 12.50. 

 
Protokołowała: Paulina Wengler 
Sekretarz Obrad: Elżbieta Mojzesowicz 


